
                                                     PROTOKÓŁ  Nr III/2014

z III Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 12 grudnia 2014 r. w budynku administracyjnym
Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 10.35. 

                                Ad.1.  Otwarcia III Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnych Rady Gminy, 
Wójta Gminy Adama Pałysa, kierowników referatów, sołtysów i gości zaproszonych w tym kierownika
Placówki Terenowej  KRUS w Busku-Zdroju  Pana Andrzeja  Materka.  
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest  
14-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Lista obecności – w załączeniu.
                               Ad.2. Przewodniczący Rady  przedstawił porządek posiedzenia:
1.Otwarcie III Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
 2.Przyjęcie porządku III Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
 3.Przyjęcie Protokołu z  II Sesji Rady Gminy.
 4.Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na II Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
 5.Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 
 6.Interpelacje i zapytania radnych. 
 7.a) Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla obliczenia wysokości podatku rolnego
na 2015 rok.
    b) Uchwała w  sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2014 roku.
8.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
9.Wolne wnioski i zapytania.
10.Zakończenie obrad.
Powyższy porządek radni przyjęli jednogłośnie, bez uwag.
Z uwagi na obecność na Sesji Kierownika Placówki Terenowej KRUS  Przewodniczący  Paweł Patrzałek
zwrócił się do Pana Andrzeja Materka o zabranie głosu. 
Kierownik  PT  KRUS  szczegółowo  przedstawił   zmiany  w  zakresie  ubezpieczenia  rolników,
wprowadzanych  zmian  dotyczących  świadczeń  rentowo-emerytalnych  rolników  oraz  udzielał
wyjaśnień na wszystkie zgłaszane pytania.
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do 
protokołu z  II Sesji Rady Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .      
                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania 
uchwał podjętych na II Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag.
Sprawozdanie - w załączeniu.
                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach 
wydanych  w okresie między Sesjami.
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 
Informacja – w załączeniu.
                                Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:
Radny  Czesław Zeliasz:
- do wójta: Obwód drogowy nie posypuje piachem drogi Piestrzec-Żołcza i Piestrzec-Ściegna.

Radny Paweł Koźbiał:
- Na moście znajdującym się na drodze do p. Sobczaka ustawić barierkę bądź oznakować.
- Zwisające gałęzie przy drodze powiatowej, na odcinku między p. Kardynałem a p. Żmiją w Strażniku ,
utrudniają przejazd użytkownikom drogi.
- Uprzątnąć pobocza przy  drodze Kolonia Zagajów – Zagajów.
- Załatać dziury na „białej drodze”.



- Oznakować skrzyżowanie w Chinkowie.
Radny Paweł Fortuna:
- Mieszkańcy Błonia domagają się  oświetlenia tej części Włosnowic.
Radny Stanisław Żelazny:
- Za korzystanie z hali  sportowej w Solcu trzeba płacić. Rozważyć możliwość zwolnienia z opłat 
młodzież uczącą się. 
Radny Jan Żubrowski:
- Posprzątać ulice w Solcu. 
- Jak będzie zagospodarowany teren na końcu ul. Partyzantów?
Radny Włodzimierz Grabda:
- Kiedy będzie droga do p. Magdziarz?
Radny Marcin Nurek:
- Na ul. Słonecznej obok posesji p. Wieczorka zapada się chodnik.
- Zwrócić uwagę na bezpieczeństwo dzieci dojeżdżających  do szkoły, które wcześnie rano idą na 
przystanek autobusowy. Zaopatrzyć ich w kamizelki bądź inne elementy odblaskowe.
Radna Teresa Sowula:
- Wyrównać teren obok szkoły w Kikowie.

              Ad.7a. Przewodniczący  Paweł Patrzałek  poinformował , że radni pozytywnie 
zaopiniowali projekt uchwały ustalający cenę  żyta do obliczenia podatku rolnego na 2015 r. w 
wysokości  43 zł. za 1 q. 
Głos zabrał radny Czesław Zeliasz zwracając uwagę na fakt, iż na posiedzeniu komisji proponował 
kwotę 42 zł/q, która nie została zaakceptowana. Przyjętą dzisiaj cenę uważa za wysoką.
Wójt Adam Pałys przedstawił stawki przyjęte w ościennych gminach, informując jednocześnie, że 
gmina Solec-Zdrój należy do III okręgu podatkowego, co powoduje, że ta sama cena zboża daje niższy 
podatek w III okręgu niż w II.
       Następnie  Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla 
obliczenia wysokości podatku rolnego na 2015r. 
Uchwała poddana pod głosowanie  została przyjęta następującą ilością głosów:
Za przyjęciem – 12 głosów,
Przeciw – 1 głosów,
Wstrzymało się – 1 głosów. 
Uchwała nr III/6/2014 w sprawie  obniżenia średniej ceny skupu żyta dla obliczenia wysokości 
podatku rolnego na 2015 rok – w załączeniu.
                       Ad.7b. Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że uchwała w sprawie  
dokonania zmian w budżecie gminy na 2014 r. otrzymała pozytywną opinię komisji. 
Skarbnik Zofia Kopeć omówiła dodatkowe zmiany, wprowadzone po odbyciu posiedzeń komisji. Wójt 
przedstawił  wyjaśnienia dotyczące przejęcia na rzecz gminy nowo wybudowanej nitki wodociągowej 
w Zborowie w kierunku ul. Janów.
Nikt nie zgłosił pytań ani zastrzeżeń do uchwały.
Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta następującą ilością głosów:
za przyjęciem – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów.
Uchwała Nr  III/7/2014 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Solec-Zdrój na 2014 rok  – w 
załączeniu.                  
                        Ad.8. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych  udzielił:
Wójt Adam Pałys:
- Obowiązująca kategoryzacja utrzymania dróg powoduje, że najwyższą kategorię ma droga Solec-
Zdrój – Zielonki – Stopnica i jest odśnieżana i sypana piaskiem w pierwszej kolejności. Pozostałe drogi 
znajdują się w standardzie III i są odśnieżane interwencyjnie.
- Barierki przy moście na Strażniku będą zamontowane z chwilą posiadania środków finansowych .
- Będzie wniosek do powiatu o obcięcie gałęzi na drodze w Strażniku, uporządkowanie poboczy dróg 
powiatowych, łatanie dziur  na „białej drodze” i oznakowanie skrzyżowania w Chinkowie.



- Na założenie oświetlenia na Błoniu muszą być opracowane warunki techniczne. Być może 
oświetlenie uda się to zrobić w ramach modernizacji dotychczasowych urządzeń.
 - Hala sportowa  nie jest wynajmowana. Rada Rodziców podjęła uchwałę o  opłacie za korzystanie z 
niej,  z przeznaczeniem wpływów na utrzymanie hali. Czwartek jest dniem kiedy można korzystać 
bezpłatnie. Za trzy lata hala będzie mogła być wynajmowana. 
- Ustało  zatrudnienie pracowników społeczno-użytecznych, stąd też są zaległości w sprzątaniu ulic 
Solca. Niemniej jednak pracownicy zakładu komunalnego będą te prace wykonywać.
- Projekt zagospodarowania ul. Partyzantów będzie dopiero przedłożony do wglądu.
- Trwają prace przygotowawcze do budowy drogi do p. Magdziarz.
- Odbył się przetarg na wykonawcę doprowadzenia wody na Podkopce. Termin zakończenia prac 
ustalono na koniec kwietnia 2015 r.
- Kostka na ul. Słonecznej będzie naprawiona.
- Do dyrektorów szkół zostanie skierowany apel o zwrócenie uwagi na bezpieczeństwo dzieci na 
drodze. Zakupione zostaną odblaski dla dzieci dojeżdżających.
- Teren wokół szkoły w Kikowie będzie wyrównany.
                Ad.9. W wolnych wnioskach głos zabrali:
Pan Wiesław Sowiński:
- Myśleć o terenach zalewowych w Ludwinowie.
-Jakie plany ma wójt na bieżącą kadencję?
- W Ludwinowie nie ma gazu.
- W Solcu powstały hotele, co spowodowało, że ubożeją  osoby posiadające pokoje pod wynajem dla 
kuracjuszy.
- Zmienić książeczki przeznaczone do regulowania opłaty za śmieci, gdyż ich wypełnianie jest 
skomplikowane.
Pan Zdzisław Majczak:
- Wyczyścić rów wzdłuż drogi w Strażniku , aby woda miała gdzie spływać.
Pan Stanisław Żelazny:
- Jaka jest możliwość założenia gazu w Świniarach?
Pani Anna Sowińska zwróciła się do wójta o pomoc w wyposażeniu świetlicy.
Pan Osak Henryk poruszył problem przekwalifikowania zawodowego osób w wieku 30+. Zapytał, czy 
gmina może dofinansować ich szkolenia?

Odpowiedzi na zgłoszone pytania i wnioski udzielił Wójt Gminy Adam Pałys:
- O swoich planach na bieżącą kadencję mówił na spotkaniach z mieszkańcami.  
Głównymi zadaniami są:
- dokończenie kanalizacji w gminie,
- drogi do każdego domu,
- zagospodarowanie przestrzeni publicznej w całej gminie,
- wymiana oświetlenia w gminie.
- Gmina nie może uczestniczyć w budowie gazociągu . Uprawnione do tego są  jedynie spółki 
gazownicze i to w przypadku , gdy będzie odpowiednia ilość odbiorców gazu i przyniesie im  to 
korzyści finansowe.
- Nieprawdą jest, że ludność w Solcu ubożeje. Problemy mogą mieć osoby, których kwatery nie 
spełniają wymaganego standardu.
- Oczekuje propozycji co do schematu książeczki opłat za śmieci.
- Postara się, aby oczyścić rów wzdłuż drogi w Strażniku.
- Będzie chciał pomóc w wyposażeniu świetlicy w Żukowie, ale oczekuje też zaangażowania 
mieszkańców, którzy przy odpowiednim  zorganizowaniu się mogą sami  pozyskać środki. 
- Dojazd do świetlicy będzie zrobiony.
- Osoby w  wieku 30+ mogą bezpłatnie korzystać ze szkoleń zarówno jako bezrobotni jak i 
ubezpieczeni w KRUS. Informacji na ten temat można zasięgnąć w miejscowym urzędzie.



Sekretarz Gminy Barbara Simon przedstawiła zebranym zasady potwierdzania  przez urząd 
dokumentów dla osób wyjeżdżających do pracy za granicę, zwłaszcza do Niemiec.
                      Ad.10. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Rady Paweł 
Patrzałek  dokonał zamknięcia III  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady
Danuta Grabda                                                                             Paweł Patrzałek  
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